
Protokół Nr XLVI/B
z XLVI sesji Rady Miejskiej w Sokółce

w dniu 29 sierpnia 2013 r.

Obrady rozpoczęto o godzinie 11.00, zakończono o godzinie 15:00
Przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Robert Rybiński
Protokołowała Joanna Korzeniewska - Obsługa Rady Miejskiej

Obecni:
11Radni: wg załączonej listy obecności str. ....
21 Burmistrz Sokółki Stanisław Małachwiej, Zastępca Burmistrza Krzysztof Szczebiot,
Zastępca Burmistrza Piotr Karol Bujwicki,
31 Sekretarz, Skarbnik, Kierownicy Wydziałów Urzędu Miejskiego, jednostek
organizacyjnych Gminy, przewodniczący rad osiedli, sołtysi oraz zaproszeni goście - wg
załączonej listy obecności - str .
Informację o terminie i miejscu sesji podano do wiadomości publicznej poprzez wywieszenie
na tablicy ogłoszeń oraz w Biuletynie Informacji Publicznej.
Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XLV Sesji z dnia 20 czerwca 2013 r.
4. Interpelacje i zapytania radnych.
5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami.
6. Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Sokółka na 2013 rok.
7. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gmmy

Sokółka na lata 2013-2016.
8. Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad udzielania i i

rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć
nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w przedszkolach,
szkołach i zespołach szkół, dla których organem prowadzącym jest Gmina
Sokółka oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru czasu pracy
pedagogów, psychologów, logopedów i doradców zawodowych.

9. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego części terenów wsi Karcze, Kraśniany i miasta
Sokółka zatwierdzonego uchwałą Rady Miejskiej w Sokółce Nr XXXIX/297/05
z dnia 29 listopada 2005 r.

10. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego miasta Sokółka w granicach
administracyjnych i części obszaru gminy Sokółka.

11. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego części terenów wsi Szyndziel Gilbowszczyzna.

12. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego gminy Sokółka zatwierdzonego uchwałą Rady
Miejskiej w Sokółce Nr VI/42/99 z dnia 30 marca 1999 r. w sprawie zmiany
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Sokółka
zatwierdzonego uchwałą Nr XXXVI/123/83 Rady Narodowej Miasta i Gminy w
Sokółce z dnia 8 grudnia 1983 r. w zakresie wsi Karcze oraz uchwalenie
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na terenie części wsi
Karcze nie objęte planem.



13. Projekt uchwały w sprawie regulaminu korzystania ze stadionu Ośrodka Sportu i
Rekreacji w Sokółce.

14. Projekt uchwały w sprawie określenia trybu i szczegółowych kryteriów oceny
wniosków o realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej.

15. Projekt uchwały w sprawie realizacji celu publicznego polegającego na
udostępnieniu mieszkańcom Gminy Sokółka bezpłatnego dostępu do internetu.

16. Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy skwerowi.
17. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w Statucie Fundacji "Sokólski

Fundusz Lokalny"
18. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Przedsiębiorstw Wodociągów i

Kanalizacji Sp. z 0.0. w Sokółce za 2012 r.
19. Sprawozdanie z działalności Miej skiego Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej

Sp. z 0.0. w Sokółce za 2012 r.
20. Sprawozdanie z działalności PPUH Agromech Sp. z 0.0. w Sokółce za 2012 r.
21. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Miejskiej za okres od 23 stycznia 2013

r. do 20 czerwca 2013r.
22. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
23. Wnioski, pytania, oświadczenia, komunikaty i apele radnych.

Ad. 1
Otwarcie sesji.
Przewodniczący otworzył obrady XLVI sesji Rady Miejskiej w Sokółce stwierdzając, że
podejmowane w dniu dzisiejszym uchwały będą prawomocne.

Ad.2
Przedstawienie porządku obrad.
Przewodniczący Rady R.Rybiński wniósł o wprowadzenie do porządku obrad projektów
uchwał:
1) w sprawie nie uwzględnienia wezwania Pana Z\ F ' i M
Fi' 'o usunięcia naruszenia prawa dokonanego uchwałą w sprawie przystąpienia do
sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania miasta i gminy Sokółka,
2) w sprawie nie uwzględnienia wezwania Pani W _ P: do usunięcia naruszenia
prawa dokonanego uchwałą w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego
planu zagospodarowania miasta i gminy Sokółka,
3) w sprawie nie uwzględnienia wezwania Państwa B AT . S( , do
usunięcia naruszenia prawa dokonanego uchwałą w sprawie przystąpienia do sporządzenia
zmiany miejscowego planu zagospodarowania miasta i gminy Sokółka.
Przewodniczący Komisji Oświaty Jerzy Wierzbicki wniósł o wprowadzenie do porządku
obrad projektu uchwały w sprawie zwolnienia z obowiązku realizacji zajęć dydaktycznych,
wychowawczych i opiekuńczych Dyrektora Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Sokółce.
Przewodniczący Rady R,Rybiński wniósł o wprowadzenie projektów uchwał, którymi
zajmowała się Komisja Rewizyjna:
1) w sprawie skargi Pana W J na działalność Ośrodka Pomocy
Społecznej w Sokółce,
2) w sprawie skarg Pana R BJ na działalność Ośrodka Pomocy Społecznej
w Sokółce.
Radny S.Sawicki wniósł o wprowadzenie do porządku obrad punktów:

1. Informacja o postępie prac przy remoncie Kina "Sokół"
2. Informacja o postępie prac przy budowie kanalizacji do Nowej Kamionki.
3. Informacja o postępie prac przy modernizacji Przedszkola Nr 5.



4. Informacja o postępie prac przy rekultywacji terenów na starym wysypisku śmieci w
Karczach.

Przewodniczący poddał pod głosowanie wnioski do porządku posiedzenia.
Wprow;:l(hp.nie projektu uchwały w sprawie nie uwzględnienia wezwania Pana Z
I. i M fI do usunięcia naruszenia prawa dokonanego uchwałą w
sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania miasta i
gminy Sokółka.
Radni 18 głosami "za" przy 1 "wstrzymującym się" przyjęli wniosek.
Wprowadzenie projektu uchwały w sprawie nie uwzględnienia wezwania Pani W
P do usunięcia naruszenia prawa dokonanego uchwałą w sprawie przystąpienia do
sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania miasta i gminy Sokółka.
Radni 18 głosami "za" przy 1 "wstrzymującym się" przyjęli wniosek.
Wprowadzenie projektu uchwały w sprawie nie uwzględnienia wezwania Państwa B i
A- S do usunięcia naruszenia prawa dokonanego uchwałą w sprawie
przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania miasta i gminy
Sokółka.
Radni 18 głosami "za" przy 1 "wstrzymującym się" przyjęli wniosek.
Wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zwolnienia z obowiązku
realizacji zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych Dyrektora Zespołu Szkół
Ogólnokształcących w Sokółce.
Radni jednogłośnie przyjęli wniosek.
Wprowadzenie projektu uchwały w sprawie skargi Pana W J; na
działalność Ośrodka Pomocy Społecznej w Sokółce.
Radni 17 głosami "za" przy 3 "przeciw" i 1 "wstrzymującym się" przyjęli wniosek.
Wprowadzenie projektu uchwały w sprawie skarg Pana R. B na
działalność Ośrodka Pomocy Społecznej w Sokółce.
Radni 20 głosami "za" przy 1 "wstrzymującym się" przyjęli wniosek.
Wprowadzenie punktu w sprawie - Informacja o postępie prac przy remoncie Kina "Sokół"
Radni 13 głosami "za" przy 8 "wstrzymujących się" przyjęli wniosek.
Wprowadzenie punktu w sprawie - Informacja o postępie prac przy budowie kanalizacji do
Nowej Kamionki.
Radni 18 głosami "za" przy 3 "wstrzymujących się" przyjęli wniosek.
Wprowadzenie punktu w sprawie - Informacja o postępie prac przy modernizacji Przedszkola
Nr 5.
Radni 17 głosami "za" przy 4 "wstrzymujących się" przyjęli wniosek.
Wprowadzenie punktu w sprawie - Informacja o postępie prac przy rekultywacji terenów na
starym wysypisku śmieci w Karczach.
Radni 16 głosami "za" przy 5 "wstrzymujących się" przyjęli wniosek.
Przewodniczący poddał pod głosowanie cały porządek posiedzenia.
Radni jednogłośnie przyjęli porządek posiedzenia.
Radni obradowali wg. następującego porządku posiedzenia:

1. Otwarcie sesji.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XLV Sesji z dnia 20 czerwca 2013 r.
4. Interpelacje i zapytania radnych.
5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami.
6. Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Sokółka na 2013 rok.
7. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy

Sokółka na lata 2013-2016.



8. Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad udzielania i i
rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć
nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w przedszkolach,
szkołach i zespołach szkół, dla których organem prowadzącym jest Gmina
Sokółka oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru czasu pracy
pedagogów, psychologów, logopedów i doradców zawodowych.

9. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego części terenów wsi Karcze, Kraśniany i miasta
Sokółka zatwierdzonego uchwałą Rady Miejskiej w Sokółce Nr XXXIX/297/05
z dnia 29 listopada 2005 r.

10. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany mIejSCowego planu
zagospodarowania przestrzennego miasta Sokółka w granicach
administracyjnych i części obszaru gminy Sokółka.

11. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego części terenów wsi Szyndziel Gilbowszczyzna.

12. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego gminy Sokółka zatwierdzonego uchwałą Rady
Miejskiej w Sokółce Nr VI/42/99 z dnia 30 marca 1999 r. w sprawie zmiany
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Sokółka
zatwierdzonego uchwałą Nr XXXVI/123/83 Rady Narodowej Miasta i Gminy w
Sokółce z dnia 8 grudnia 1983 r. w zakresie wsi Karcze oraz uchwalenie
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na terenie części wsi
Karcze nie objęte planem.

13. Projekt uchwały w sprawie regulaminu korzystania ze stadionu Ośrodka Sportu i
Rekreacji w Sokółce.

14. Projekt uchwały w sprawie określenia trybu i szczegółowych kryteriów oceny
wniosków o realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej.

15. Projekt uchwały w sprawie realizacji celu publicznego polegającego na
udostępnieniu mieszkańcom Gminy Sokółka bezpłatnego dostępu do internetu.

16. Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy skwerowi.
17. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w Statucie Fundacji "Sokólski

Fundusz Lokalny"
18. Projekt uchwały w sprawie nie uwzględnienia wezwania Pana Z

F i M F do usunięcia naruszenia prawa
dokonanego uchwałą w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany
miej scowego planu zagospodarowania miasta i gminy Sokółka.

19. Projekt uchwały w sprawie nie uwzględnienia wezwania Pani W P
do usunięcia naruszenia prawa dokonanego uchwałą w sprawie przystąpienia do
sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania miasta i gminy
Sokółka.

20. Projekt uchwały w spraWIe me uwzględnienia wezwania Państwa ł
A S( io usunięcia naruszenia prawa dokonanego uchwałą w
sprawie przystąpienia do sporządzenia zmIany mIejSCowego planu
zagospodarowania miasta i gminy Sokółka.

21. Projekt uchwały w sprawie skargi Pana W, J: na
działalność Ośrodka Pomocy Społecznej w Sokółce.

22. Projekt uchwały w sprawie skarg Pana R: a na działalność
Ośrodka Pomocy Społecznej w Sokółce.



23. Projekt uchwały w sprawie zwolnienia z obowiązku realizacji zajęć
dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych Dyrektora Zespołu Szkół
Ogólnokształcących w Sokółce.

24. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Przedsiębiorstw Wodociągów i
Kanalizacji Sp. z 0.0. w Sokółce za 2012 r.

25. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej
Sp. z 0.0. w Sokółce za 2012 r.

26. Sprawozdanie z działalności PPUH Agromech Sp. z 0.0. w Sokółce za 2012 r.
27. Informacja o postępie prac przy remoncie Kina "Sokół"
28. Informacja o postępie prac przy budowie kanalizacji do Nowej Kamionki.
29. Informacja o postępie prac przy modernizacji Przedszkola Nr 5.
30. Informacja o postępie prac przy rekultywacji terenów na starym wysypisku

śmieci w Karczach.
31. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Miej skiej za okres od 23 stycznia 2013

r. do 20 czerwca 2013r.
32. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
33. Wnioski, pytania, oświadczenia, komunikaty i apele radnych.

Ad.3
Przyjęcie protokołu z XLV Sesji z dnia 20 czerwca 2013 r.
Radni jednogłośnie przyjęli protokół.

Ad.4
Interpelacje i zapytania radnych.
Radny P.Kułakowski poprosił o postawienie lamp na nowym osiedlu przy ulicach Grechuty,
Osieckiej i Niemena oraz o zwiększenie ilości lamp na ulicy Dywizjonu 303.
Radny WJanuszkiewicz zapytał o budowę wodociągu do szkoły w Geniuszach. Straż pożarna
już 3 krotnie przedłużała termin dopuszczenia do użytkowania, teraz jest do 31 sierpnia 2013
r. Czy ta inwestycja jest zagrożona?
Radna J.Bieniusiewicz zapytała o realizacji programu rządowego "Wyprawka szkolna 2013".
Jakie były kryteria i liczba uczniów, których gmin zgłosiła do realizacji tego programu? Jaki
był sposób realizacji tego programu bo gminy w Polsce zwracają pieniądze nie wykorzystane
środki na ten cel, ze względu na to że nie wykorzystuje tych 5 % uczniów którzy nie muszą
spełniać kryterium dochodowego. Zapis jest w rozporządzeniu, że nie konieczne jest
przedłożenie rachunków, ale wystarcza oświadczenie. Termin jest do 6 września i apeluję
żeby podejść do tego bardziej wnikliwie. Jakie kryteria i jaka przyjęliśmy liczbę uczniów i
jaka pula pieniędzy jest przewidziana do realizacji.
Radna lWysocka zapytała odnośnie wywozu odpadów, czy jest możliwość otrzymania od
Urzędu Miasta bezpłatnie worków na śmieci. I czy jest taka możliwość aby jednak ustawić w
kilku miejscach w mieście pojemników do segregacji śmieci.
Radny S.Sawicki zapytał ile powstaje odpadów selektywnych w miesiącu lipcu? Zgodnie z
ustawa taka informacje powinien zakład złożyć. Gdzie te odpady selektywne były ważone i
kiedy waga była legalizowana? Jakie koszty obecnie ponosi miasta odnośnie powstania i
zorganizowania punktu PSZOK? Ile osób złożyło deklarację i na jakie odpady i ile z tego
tytułu do miasta wpłynęło pieniędzy w stosunku do złożonych deklaracji? Pytanie do
Dyrektora OSiRu Jak to jest że dzieci korzystają z basenu i za pierwsza godzinę mają ulgę a
za drugą już nie? Wychodzą po godzinie i wracają z powrotem. Odnośnie ul. Konopnickiej,
to ma być jutro sesja powiatu i maja być ustalenia odnośnie wkładu pieniężnego przez firmę
Remix i chciałbym usłyszeć deklarację od Pana Burmistrza że umowa zostanie podpisana i ta
inwestycja będzie wykonana w tym roku. Czy gmina na dzień dzisiejszy ma naliczone kary za



program "Wykluczenie cyfrowe". Jeśli tak to jaka ilość i do kiedy ma być wykonane? Na
kiedy są przewidziane działania, ewentualnie skierowanie pozwu do sądu w stosunku do
zadłużenia KS Sokół, i kiedy będzie wyegzekwowana ta należność od dłużnika?
Radna J.Bieniusiewicz zapytała odnośnie uLKonopnickiej, cała inwestycja miała kosztować
260 tys. zł., z gminy miało pochodzić 130 tys. zł. , jeśli nie będzie realizowana ta inwestycja
to na co zostaną przeznaczone środki w gminie?
Radny P.Kułakowski zapytał odnośnie treści załącznika XLII/3l9/2006 r. o koszty uzyskania
gruntów pod drogi publiczne, kwota określona jest na ok. 4,5 mln zł. Chciałbym uzyskać dane
ile udało się z tej kwoty wykupić gruntów, jak jest z realizacja tego w ciągu 7 lat?
Radny S.Sawicki zwrócił uwagę, interpelacja mieszkańców, na przeciwko LO na ul.
Mickiewicza leżał zdechły pies przez kilka dni. Dwa tygodnie leżał znak na skrzyżowaniu
ul.Dąbrowskiego i Sikorskiego. Zgłosił również uwagi odnośnie selektywnej zbiórki odpadów
prowadzonej przez firmę MPO Sokółka.
Przewodniczący Rady R.Rybiński zapytał o możliwość wyremontowania kawałka
ul.Sikorskiego od ul.Docha.
Radny J.Saciłowski zapytał czy nie można by było zrobić tak jak w przypadku ZGKiM,
gdzie do Urzędu Miejskiego odprowadza należną opłatę a egzekucja leży już po stronie
Urzędu. Dotyczy to osób posiadających odrębną własność. W spółdzielni mieszkaniowej
osoby posiadające odrębną własność mają zaległości czynszowe i to spółdzielnia musi
ponosić koszty. Jeśli mamy być traktowani jednakowo to dobrze by było zastanowić się na
tym. Zapytał również o segregacje śmieci do czterech podstawowych frakcji, czy może
wrócimy do tego co by ułatwiło wszystkim mieszkańcom segregację.

Ad.S
Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami.
Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami przedstawił Zastępca
Burmistrza Piotr Bujwicki (w zał. str )
Dyskusji nie było.

Ad.6
Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Sokółka na 2013 rok przedstawiła Pani
Skarbnik Janina Kucharewicz.
Opinia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego - opinia pozytywna w zał. str. ....
Radny lKazimierowicz zapytał odnośnie remontu drogi do Wierzchjedliny, czy to nie jest
droga powiatowa?
Burmistrz S.Małachwiej wyjaśnił, że jest zawarte porozumienie z powiatem na określonych
warunkach.
Radny S.Sawicki powiedział, że uczestniczyłem w Komisji Finansów i taka informację
przekazał nam Burmistrz i Pani Skarbnik. I jest bardzo dobrze. A ja mówię że skoro jest tak
dobrze to czemu jest tak źle. Nie wszystko jest realizowane tak jak radni zadecydowali.
Prostym przykładem jest kino Sokół. Z tego co pamiętacie że remont był zatwierdzony już w
tamtym roku. w marcu było kino zamknięte, Pani Skarbnik przesuwa miedzy paragrafami
środki i okazuje się że musimy dopłacać do SOK bo kino było nieczynne i nie przynosiło
dochodu. Osoba która ma odejść na emeryturę należy ją wysłać i nie blokować miejsca pracy.
Zapytał również gdzie Burmistrz wrzuci te 160 tys. zł. długo z KS Sokół.
Skarbnik lKucharewicz wyjaśniła że nie można wysłać na emeryturę osoby której brakuje lat
życia pół roku. Te środki na odprawę na ten rok będą wydane na inny cel.

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.



Radni 15 głosami "za" przy 5 "wstrzymujących się" powzięli
Uchwałę Nr XLVI/337/13

w zał. str. ....

Ad.7
Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Sokółka na lata
2013-2016 przedstawiła Pani Skarbnik Janina Kucharewicz.
Opinia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego - opinia pozytywna w zał. str. ....
Dyskusji nie było.
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 15 głosami "za" przy 5 "wstrzymujących się" powzięli
Uchwałę Nr XLVI/338/13

w zał. str. ....
Ad.8
Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad udzielania i i rozmiaru obniżek
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono
stanowiska kierownicze w przedszkolach, szkołach i zespołach szkół, dla których organem
prowadzącym jest Gmina Sokółka oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru
czasu pracy pedagogów, psychologów, logopedów idoradców zawodowych.
Ten punkt zostanie rozpatrzony po przerwie.

Ad.9
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejSCowego planu zagospodarowania
przestrzennego części terenów wsi Karcze, Kraśniany i miasta Sokółka zatwierdzonego
uchwałą Rady Miejskiej w Sokółce Nr XXXIX/297/05 z dnia 29 listopada 2005 r. przedstawił
Zastępca Burmistrza Piotr Bujwicki.
Opinia Komisji Infrastruktury, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego - opinia
pozytywna w zał. str.. ...
Opinia Komisji Rolnictwa - opinia pozytywna w zał. str .....
Dyskusji nie było.

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 17 głosami "za" przy 1 "przeciw" i 2 "wstrzymujących się" powzięli
Uchwałę Nr XLVI/339/13

w zał. str. ....

Ad.IO
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejSCowego planu zagospodarowania
przestrzennego miasta Sokółka w granicach administracyjnych i części obszaru gmmy
Sokółka przedstawił Zastępca Burmistrza Piotr Bujwicki.
Opinia Komisji Infrastruktury, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego - opinia
pozytywna w zał. str .....
Radny J.Saciłowski poprosił o przedstawienie jakie ulice obejmuje ten fragment.
Projektant Cezary Maliszewski wyjaśnił że jest to na obszarze ul.Konopnickiej i ulice bez
nazwy prowadzącą do masztu antenowego.



Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 19 głosami "za" przy 1 "wstrzymujących się" powzięli
Uchwałę Nr XLVI/340/13

w zał. str .....

Ad.ll
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
części terenów wsi Szyndziel Gilbowszczyzna przedstawił Zastępca Burmistrza Piotr
Bujwicki.
Opinia Komisji Infrastruktury, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego - opinia
pozytywna w zał. str .....
Opinia Komisji Rolnictwa - opinia pozytywna w zał. str .....
Radny A.Czaplejewicz zapytał o § 12 ust. 2 odnośnie odprowadzanie ścieków do
oczyszczalni przydomowych. Dlaczego tutaj się zabrania na tym terenie.
Projektant Cezary Maliszewski wyjaśnił, ±e jest to zabudowa zagrodowa i przemysłowa i z
tego nie ma możliwości odprowadzać do przydomowej oczyszczalni. Ten zapis był
konsultowany z właścicielem terenu i nie wzniósł on żadnych uwag.

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 19 głosami "za" przy 1 "wstrzymujących się" powzięli
Uchwałę Nr XLVII341113

w zał. str. ....

Ad.12
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany mIejSCowego planu zagospodarowania
przestrzennego gminy Sokółka zatwierdzonego uchwałą Rady Miejskiej w Sokółce Nr
VI/42/99 z dnia 30 marca 1999 r. w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego gminy Sokółka zatwierdzonego uchwałą Nr XXXVI/123/83 Rady Narodowej
Miasta i Gminy w Sokółce z dnia 8 grudnia 1983 r. w zakresie wsi Karcze oraz uchwalenie
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na terenie części wsi Karcze nie objęte
planem przedstawił Zastępca Burmistrza Piotr Bujwicki.
Opinia Komisji Infrastruktury, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego - opinia
pozytywna w zał. str .....
Opinia Komisji Rolnictwa - opinia pozytywna w zał. str .....
Dyskusji nie było.

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 17 głosami "za" przy 3 "wstrzymujących się" powzięli
Uchwałę Nr XLVI/342/13

w zał. str. ....

Ad.13
Projekt uchwały w sprawie regulaminu korzystania ze stadionu Ośrodka Sportu i Rekreacji w
Sokółce przedstawił Sekretarz Z.Tochwin.



Opinia Komisji Infrastruktury, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego - opinia
pozytywna w zał. str .....
Opinia Komisji Oświaty, Kultury, Opieki Zdrowotnej i Sportu - opinia pozytywna w zał.
str .....
Radny Ł.Moździerski zapytał o zapis § 6 o osoby uprawnione do wstępu na stadion, musza
się wpisać na listę
Sekretarz Z.Tochwin wyjaśnił, że ten zapis funkcjonuje już od dawna, jest to obiekt
zamknięty i żeby wejść na teren trzeba uzyskać zgodę OSiRu.

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Ad.14
Projekt uchwały w sprawie określenia trybu i szczegółowych kryteriów oceny wniosków o
realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej przedstawił Sekretarz Zbigniew
Tochwin.
Opinia Komisji Oświaty, Kultury, Opieki Zdrowotnej i Sportu - opinia pozytywna w zał.
str.. ...
Radna J.Bieniusiewicz zapytała na jakiej podstawie zostały ustalone te kryteria, czym się
kierowano ustalając te procentowe podziały.
Sekretarz Z.Tochwin wyjaśnił, ze jest to propozycja ale ustawa ustala pewne obowiązkowe
kryteria które należy brać pod uwagę. Szczególny nacisk w ustawie jest na udział
wnioskodawców w pracy społecznej i temu jest to oceniane dość wysoko. Po za pracą
społeczną mieszkańcy mogą wnosić wkład finansowy lub rzeczowy.

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 17 głosami "za" przy 3 "wstrzymujących się" powzięli
Uchwałę Nr XLVI/343f13

w zał. str. ....

Ad.1S
Projekt uchwały w sprawie realizacji celu publicznego polegającego na udostępnieniu
mieszkańcom Gminy Sokółka bezpłatnego dostępu do internetu przedstawił Sekretarz
Zbigniew Tochwin.
Opinia Komisji Oświaty, Kultury, Opieki Zdrowotnej i Sportu - opinia pozytywna w zał.
str.....
Opinia Komisji Infrastruktury, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego - opinia
pozytywna w zał.str. ....
Radny J.Saciłowski zapytał Pani Dyrektor OPS czy były prowadzone rozmowy na temat
wyłonienia osób które będą korzystały ze sprzętu w ramach programu "Wykluczenie
cyfrowe".
Dyrektor OPS Pani Marta Półtorzycka wyjaśniła, że 3-4 lata temu Ośrodek Pomocy
Społecznej weryfikował listę osób które złożyły wnioski do tego programu.

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie proj ektu uchwały
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.



Radni 19 głosami "za" przy 1 "wstrzymujących się" powzięli
Uchwałę Nr XLVI/344/13

w zał. str. ....

Ad.16
Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy skwerowi przedstawił Zastępca Burmistrza Piotr
Bujwicki.
Opinia Komisji Infrastruktury, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego - opinia
pozytywna w zał. str. ....
Radna lBieniusiewicz zwróciła uwagę że ten skwer ma w sąsiedztwie bardzo brzydki
budynek a ks. Kalinowski zasługuje na lepsze miejsce.
Z-ca Burmistrza P.Bujwicki wyjaśnił, że są nowi właściciele tych budynków i mIejmy
nadzieje że będzie to ładnie wyglądało.
Radny S.Sawicki zapytał czy nie ma większych wartościowych Polaków żeby nazwać ich
imieniem. Czy na przykład nie można było by nazwać jego imieniem drogi na cmentarz.
Z-ca Burmistrza P.Bujwicki wyjaśnił, że jest to teren prywatny należący do parafii i nie
możemy na terenie prywatnym nazywać uliczek czy alejek.

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 19 głosami "za" przy l "wstrzymujących się" powzięli
Uchwałę Nr XLVI/345/13

w zał. str. ....

Ad.8
Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad udzielania i i rozmiaru obniżek
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono
stanowiska kierownicze w przedszkolach, szkołach i zespołach szkół, dla których organem
prowadzącym jest Gmina Sokółka oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru
czasu pracy pedagogów, psychologów, logopedów i doradców zawodowych przedstawił
Zastępca Burmistrza Krzysztof Szczebiot.
Opinia Komisji Oświaty, Kultury, Opieki Zdrowotnej Sportu - opinia pozytywna w zał.
str .....
Radny P.Kułakowski zapytał, czy ta uchwała, która została wprowadzona w sprawie
zwolnienia z obowiązku godzin dydaktycznych dla Dyrektora ZSO to dopiero wynika z tej
uchwały. Czy rada nie miała wcześniej takiej kompetencji?
Z-ca Burmistrza K.Szczebiot wyjaśnił, że zmiana w ustawie o systemie oświaty i
orzecznictwo sądowe uprawniają do tego Radę Miejską.

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 19 głosami "za" przy l "wstrzymujących się" powzięli
Uchwałę Nr XLVI/346113

w zał. str. ....



Ad.17
Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w Statucie Fundacji "Sokólski Fundusz
Lokalny" przedstawił Sekretarz Zbigniew Tochwin.
Opinia Komisji Oświaty, Kultury, Opieki Zdrowotnej i Sportu - opinia pozytywna w zał.
str. ....
Radny P.Kułakowski zapytał, jakie relacje są miedzy Radą Miejską a Fundacją? Czy tylko
zatwierdzamy statut czy jeszcze są jakieś zobowiązania wobec Rady Miejskiej i odwrotnie?
Sekretarz Z.Tochwin wyjaśnił, że gmina jest fundatorem Fundacji i wobec tego ma pewne
prawa w ramach nadzoru i obowiązki wynikające z tego faktu że gmina jest założycielem.
Rada Miejska przyjęła pierwszy statut Fundacji i tam jest zapis, że wszelkie zmiany muszą
być zatwierdzane przez Radę. Dodatkowo Rada Miejska ma kompetencje do powoływania
Rady Fundacji.
Radna lBieniusiewicz zapytała fundacja po tej zmianie statutu będzie miała uprawnienia do
prowadzenia działalności gospodarczej?
Sekretarz Z.Tochwin wyjaśnił, że fundacja jest odrębnym podmiotem prawnym
zarejestrowanym w KRS, i w tych zmianach statutu nie chodzi o prowadzenie działalności
gospodarczej tylko o prowadzenie o prowadzenie odpłatnej działalności pożytku publicznego.
Taka działalność jest to realizowanie zadań publicznych przez organizacje pozarządową.
Realizacja zadań publicznych może mieć formę odpłatnych lub nieodpłatnych. Odpłatne
zadania są takie, że uczestnicy nie ponoszą żadnych kosztów udziału a odpłatne są to
działania w których uczestniczy ponoszą część kosztów. W tym że ustawa ogranicza
wysokości tych kosztów do pułapu rzeczywiście ponoszonych kosztów przez fundacje na
realizację zadania publicznego.

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 18 głosami "za" przy 2 "wstrzymujących się" powzięli
Uchwałę Nr XLVI/347/13

w zał. str. ....

Ad.18
Proiekt uchwały w spraWIe me uwzględnienia wezwania Pana Z F.
M F. do usunięcia naruszenia prawa dokonanego uchwałą w sprawie
przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania miasta i gminy
Sokółka.
Opinia Komisji Infrastruktury, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego - opinia
negatywna w zał. str.. ...
Radny J.Saciłowski zwrócił uwagę, ze tu się pojawił szereg wątpliwości co do tej uchwały, bo
jako jedyna działka tych Państwa została uznana za teren zielony. Uzasadniając to tym, ze jest
teren bagienny i jest siedlisko ptaków. Ale w dobie dzisiejszej techniki budowlanej da się
wybudować dom na takim terenie. Dlaczego powraca się znowu do tego tematu skoro wyrok
sądu przyznał rację ternu Państwu.
Sekretarz Z.Tochwin wyjaśnił, że Państwo wzywają do usunięcia naruszenia prawa uchwałą o
przystąpieniu do zmiany planu, którą jest uchwałą intencyjną. Skarżący nie wnoszą też w
jakim zakresie ta uchwała miała by być zmieniona. W procedurze uchwalenie zmiany planu
na tym terenie będą mogli wnieść uwagi do projektu planu.
Radna lBieniusiewicz czy ta uchwała nie może być rozpatrzona w kryterium
bezprzedmiotowa. Bo uchwałą o przystąpieniu nie podlega zaskarżeniu.



Sekretarz Z.Tochwin to nie jest postępowanie skargowe tylko jest to procedura skarżenia
uchwały rady do sądu administracyjnego. I żeby można było wnieść skargę do sądu należy
organ wezwać do usunięcia naruszenia prawa.
Przewodniczący Rady R.Rybiński jeśli nie podejmiemy tej uchwały czy zamkniemy drogę
odwoławcza dla tych Państwa.
Sekretarz Z.Tochwin wyjaśnił, ustawa o samorządzie gminnym mówi, że przed skierowaniem
skargi do sądu administracyjnego nakłada obowiązek na skarżącego wezwanie organu do
usunięcia naruszenia prawa. Jeżeli w ciągu miesiąca organ nie podejmie stanowiska w dniu
dzisiejszym to po upływie miesiąca od tego miesiąca, w którym wpłynęło wezwanie, czyli 2
miesięcy, Ci państwo będą mogli skarżyć uchwałę do sąd administracyjnego. Przedłuży się
im kilka tygodni ten czas.

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 6 głosami "za" przy 5 "przeciw" i 9 "wstrzymujących się" powzięli
Uchwałę Nr XLVII348/13

w zał. str. ....

Ad.19
Projekt uchwały w sprawie nie uwzględnienia wezwania Pani W P do
usunięcia naruszenia prawa dokonanego uchwałą w sprawie przystąpienia do sporządzenia
zmiany miejscowego planu zagospodarowania miasta i gminy Sokółka.
Opinia Komisji Infrastruktury, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego - opinia
negatywna w zał. str .....

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 6 głosami "za" przy 2 "przeciw" i 11 "wstrzymujących się" powzięli
Uchwałę Nr XLVI/349/13

w zał. str. ....

Ad.20
Projekt uchwały w spraWIe me uwzględnienia wezwania Państwa B i A
S, do usunięcia naruszenia prawa dokonanego uchwałą w sprawie przystąpienia do
sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania miasta i gminy Sokółka.
Opinia Komisji Infrastruktury, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego - opinia
negatywna w zał. str .....

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 6 głosami "za" przy 3 "przeciw" i 10 "wstrzymujących się" powzięli
Uchwałę Nr XLVII350/13

w zał. str. ....



Projekt uchwały w sprawie skargi Pana W. J~ na działalność Ośrodka
Pomocy Społecznej w Sokółce przedstawił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Dariusz
Matoszko.
Dyskusji nie było.
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 15 głosami "za" przy 5 "wstrzymujących się" powzięli
Uchwałę Nr XLVI/351/13

w zał. str. ....

Ad.22
Projekt uchwały w sprawie skarg Pana R B na działalność Ośrodka
Pomocy Społecznej w Sokółce przedstawił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Dariusz
Matoszko.
Dyskusji nie było.
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 18 głosami "za" przy 2 "wstrzymujących się" powzięli
Uchwałę Nr XLVI/352/13

w zał. str. ....

Ad.23
Projekt uchwały w sprawie zwolnienia z obowiązku realizacji zajęć dydaktycznych,
wychowawczych i opiekuńczych Dyrektora Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Sokółce.
Opinia Komisji Oświaty, Kultury, Opieki Zdrowotnej i Sportu - opinia pozytywna w zał.
str. ....
Dyskusji nie było.
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 20 głosami "za" powzięli
Uchwałę Nr XLVI/353/13

w zał. str. ....

Ad.24
Sprawozdanie z działalności Miejskiego Przedsiębiorstw Wodociągów i Kanalizacji Sp. z 0.0.

w Sokółce za 2012 r.
Radny P.Kułakowski zapytał Prezesa, o str. 13 sprawozdania odnośnie wypłacenia
wynagrodzenia Radzie Nadzorczej ponad 16 tys. zł. Poprosił o przypomnienie ilu członków
ma Rada Nadzorcza i jaka jest zasada wynagradzania.
Prezes MPWiK A.Sakowicz wyjaśnił, że wynagrodzenie zostaje wypłacone od odbycia
posiedzenia. Rada Nadzorcza składa się z 3 osób i dobyły się 4 spotkania w ciągu roku.
Radny lSaciłowski zapytał o nieobecność Prezesa na spotkaniu Komisji Finansów i
Infrastruktury.
Prezes MPWiK A.Sakowicz wyjaśnił, że 22 sierpnia wpłynęło zaproszenia na sesje, ale nie
było żadnych zaproszeń na Komisję.
Radny S.Sawicki zapytał jakie przyczyny najważniejsze były tych awarii na sieci? w 2009 r
.wydał pan 18 898 zł na monitoring na terenie oczyszczalni ścieków, w 2012 r. wydał Pan 6



500 zł. kolejne na monitoring, z czym to się wiąże? Jakie są ewentualne dalsze plany MPWiK
odnośnie realizacji zamówień na budowę wodociągów? Na posiedzeniach komisji były
pytania do Burmistrza czemu nie zleca się tego dla MPWiK. Jakie są plany związane z
amortyzacją? Spodziewam się wzrostu cen wody w przyszłym roku i to drastycznej. Jak to
jest że Pan Burmistrz zezwala przedsiębiorstwom spuszczania wody deszczowej o kanalizacji
sanitarnej a innym mieszkańcom zabrania? Czy to jest dopuszczalne?
Prezes MPWiK ASakowicz wyjaśnił, że siec jest równego wieku i gdzieś pracuje ziemia,
następują obciążenia i są różne przyczyny. W 2009 r. byłą duża kwota bo budowano na
początku cały monitoring. A teraz mamy przepompownie i są duże koszty przejazdu do tej
przepompowni, ale musieli jeździć. Wprowadzamy stopniowo monitoringu paru
przepompowni i dyżurny na oczyszczalni ma cały obraz przepompowni.
Radny S.Sawicki wyjaśnił, że to chodzi o monitoring na ul.Targowej a nie monitornig sieci.
Prezes MPWiK ASakowicz wyjaśnił, że jest to tak wpisane w kosztach. Odnośnie zlecania
zadań to nie chce poruszać tego tematu. Ale jak spółka jest konkurencyjna z prywaciarzami.
Na przykład przyłącza 50 zł. + VAT cenę my dajemy, a prywaciarz robi bez VAT. Co do
amortyzacji to nie ukrywam, w 2015 r. muszę się przygotować na modernizację Kamionki 1,5
mln. zł. Odnośnie deszczówki, podejmują pokrywy i deszczówka leci, przepompownie na
wiosnę nie nadążają.
Radna J.Bieniusiewicz zapytała odnośnie usuwania awarii kanałów deszczowych, chodzi o
ul.Krasickiego była poważna awaria po ulewie. Czyja jest to kompetencja.
Prezes MPWiK ASakowicz wyjaśnił, że za kanalizację deszczowa nikt nie płaci.
Radny lSaciłowski jaki procent sprzedanej wody stanowi zużycie wody z gospodarstw
wiejskich.
Prezes MPWiK ASakowicz odpowiedział, że cała wieś wodociągi wiejskie ok. 100 tys. m3

do ogólnej produkcji, a ogólna jest 845 tys. m3. Ok. 10 %.

Ad.25
Sprawozdanie z działalności Miejskiego Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej Sp. z 0.0. w
Sokółce za 2012 r.
Radny P.Kułakowski zapytał odnośnie składu Rady Nadzorczej, jakiej koszty w całym roku i
na jakie zasadzie jest płacone wynagrodzenie.
Prezes MPEC M.Tałałaj odpowiedział, że Rada Nadzorcza jest opłacana miesięcznym
ryczałtem i w skład Rady Nadzorczej wchodzą 3 osoby, posiedzenia odbywają się nie rzadziej
niż raz na kwartał.
Radny S.Sawicki zapytał odnośnie wydatków na remonty bieżące 22 tys. zł. na co poszły?
Jaka jest rentowność kotłowni na ul. 3-go Maja, jakie to są koszty w stosunku do produkcji?
Czy były robione przymiarki na zmianę innej technologii? Czy nie brali Państwo pod uwagę
montowanie solarów, które by zmniejszyły zużycie energii z oleju opałowego?
Prezes MPEC M.Tałałaj wyjaśnił, że koszty remontów stanową 0,22% ogólnych kosztów a
pod ta pozycją mieści się: materiały techniczne i usługi związane z konserwacją obiektów
budowlanych, wyposażenie narzędziowni, koszty związane z przeglądami obiektów
ogólnozakładowych, budowlanych, kominiarskich, koszty związane z remontami środków
transportu i maszyn budowlanych. Odnośnie kotłowni na ul. 3-go Maja 13, sytuacja wygląda
tak że wszystkie lokalne kotłownie które były w zasięgu sieci miejsce ciepłowniczej zostały
podłączone do tej sieci, a ta kotłownia jest zbyt daleko położona od sieci i nie można jej
podłączyć. co do innych źródeł, to tego nie analizowaliśmy. Kotłownia pracuje tylko w
sezonie grzewczym.

Ad.26
Sprawozdanie z działalności PPUH Agromech Sp. z 0.0. w Sokółce za 2012 r.



Radny P.Kułakowski zapytał odnośnie składu Rady Nadzorczej, jakiej koszty w całym roku i
na jakie zasadzie jest płacone wynagrodzenie.
Prezes PPUH Agromech W.Borowski odpowiedział, że 3 członków jest rady Nadzorczej,
posiedzenia odbywają się każdego meisiaca poza miesiącami wakacyjnymi, wypłata jest co
miesiąc i naliczana jest procentowo w zależności od średnich zarobków w przedsiębiorstwie.
Wynagrodzenie Rady Nadzorczej w 2012 r. - 40 667 zł. w 2011 r.- 33 tys. zł w 2010 - 43 tys.
w 2009 - 34 tys. zł.
Radny S.Sawicki zapytał czy strata na dzień dzisiejszy w 2012 r. to jest 411 891, 19 zł. czy to
jest prawda?
Prezes PPUH Agromech W.Borowski wyjaśnił, że ta strata dotyczy 2011 r. za rok 2012 r.
wynosi 60 tys. zł.
Radny J.Saciłowski poprosił o przedstawienie kierunków rozwoju spółki na 2013 r.
Prezes PPUH Agromech W.Borowski wyjaśnił, że wystarczyło by trzymać kurs, jaki jest na
dzień dzisiejszy bo on procentuje z zyskami. Wiemy że prowadzimy działalność na dwóch
frontach, produkcja elementów do systemów grzewczych i należało by się tego trzymać.
Można było by zwiększyć park maszynowy ale na to środków nie ma. Być może proces
prywatyzacji który ma nas dotyczyć może zaowocować zwiększeniem parku maszynowego.
A co do usług motoryzacyjnych to wszystko zależy od klientów.
Radny S.Sawicki zapytał o to że sprawozdania wynika że strata jest ponad 400 tys. zł.
Dodatkowo Burmistrz anulując podatek dał ponad 40 tys. zł. w prezencie. Życzę powodzenia
i czekam aż Burmistrz podejmie decyzję.

Ad.27
Informacja o postępie prac przy remoncie Kina "Sokół"
Radny S.Sawicki powiedział, że na dzień dzisiejszy mamy kino zamknięte i poddane
remontowi. Pani Skarbnik na komisji finansów mówiła że na wszystko ma pieniądze. W
tamtym roku była podjęta decyzja o remoncie kina, mieliśmy pół roku na zorganizowanie i
zrobienie tego remontu, na dzień dzisiejszy kino stoi nic się nie robi, przynosi straty,
pieniądze były i nie robimy tego. Nie wierze w to że Pan zrobi remont do końca roku, jeżeli ta
firma będzie chciała podjąć prace modernizacyjne. Z tego co wiem są to prace bardzo
pracochłonne. Czy faktycznie będzie prolongata do terminu wykonalności do umowy jeśli tak
to jakie będą z tego konsekwencje?
Z-ca Burmistrza P.Bujwicki odpowiedział, że jest umowa z Urzędem Marszałkowskim,
wykonawca jest wybrany, firma ASCO weszła na teren budowy, dwie ekipy pracują,
wszystko jest zgodne z założeniami, nie ma większych problemów. Jutro jest kolejne
spotkanie na placu budowy z projektantem, z inspektorem nadzoru budowlanego,
kierownikiem budowy i wszyscy mówią że nie ma żadnych zagrożeń w zachowaniu terminu.
Radny S.Sawicki dodał, że przy remoncie Przedszkola Nr 5 miało być tez wszystko w
terminie i było wszystko obiecywane. Żebym wiedział, że będzie realizowany ten remont w
taki sposób to bym nie głosował za remontem tego kina.

Ad.28
Informacja o postępie prac przy budowie kanalizacji do Nowej Kamionki.
Radny S.Sawicki powiedział, że z tego co mówiliśmy na Komisji Finansów to tam nic się nie
dzieje. Znowu tak samo jak w przypadku inwestycji które są dofinansowywane jest
realizowana powoli i z opóźnieniem. To jest również pytanie do Prezesa MPWiK co się z tym
wiąże. Proszę o rozwiniecie tematu kiedy tam się rozpocznie budowa.
Z-ca Burmistrza P.Bujwicki wyjaśnił, że umowa miedzy Urzędem Marszałkowski opiewa na
2 lata realizacji inwestycji 2013/2014. Roboty które wykonuje firma Budownictwo
Inżynieryjne Janusz Piotrowski z Suwałk są robotami bardzo zawansowanymi. Wczoraj było



kolejne posiedzenie na placu budowy, otrzymałem sprawozdanie że wszystko jest
realizowane zgodnie z dokumentacja zatwierdzoną przez MPWiK. Wszystkie materiały
używane do tej inwestycji są zgodne z zaprojektowanymi, potwierdził to sam projektant.
Pierwsze rozliczenie jest do 31 października 2013 a ostanie 31 lipca 2014 r. Termin na pewno
nie ulegnie przesunięciu.

Ad.29
Informacja o postępie prac przy modernizacji Przedszkola Nr 5.
Radny S.Sawicki powtórzył, że przedstawił na Komisji skargę rodziców odnośnie realizacji
tej inwestycji. Przypomnijcie sobie że obiecywaliście że od czerwca będzie remont
postępował, w licu będą roboty a we wrześniu będzie zakończony remont. Dzisiaj mamy 29
sierpnia a od poniedziałku dopiero weszła ekipa remontowa, robi place wyburzeniowe, ja nie
wierze w to że kolejny raz dotrzymacie terminów i tych obietnic. Czy znowu rodzice dzieci
będą pisać protesty i przychodzić do nas z pretensjami że nie maja wpływu na władze i na
dyrekcje przedszkola.
Z-ca Burmistrza K.Szczebiot potwierdził, że deklarował na początku roku że optymistyczny
wariant tego przedsięwzięcia że jest możliwe zakończenie remontu przed zakończenie roku
szkolenie. Ale z powodu absolutnie niezależnych nie było to możliwe od nas.
Skarbnik J.Kucharewicz wyjaśniła, że ta inwestycja przebudowy Przedszkola Nr 5, miała
odbywać się w tamtym roku. Rozpoczęliśmy procedurę od marca złożony wniosek były
obiecane środki. Nawet nie mięliśmy oficjalnego potwierdzenia to zaczęliśmy procedurę
przetargową. W pierwszym nikt nie przystępował, w drugim była firma ale środki
przyrzeczone zostały dopiero z końce sierpnia 2012 r. I rozpoczęcie tej inwestycji i
zakończenie nie mieściło by się w terminie kiedy ta umowa przewidywała. Bo zakończenie
rozliczenie zadania był termin do 30 listopada. Sam fakt wykonania robót i rozliczenia
wykonawca nie był wstanie. W związku z tym odstąpiliśmy od tego. Mieliśmy zapewnienie
że środki zostaną przesunięte na ten rok. W tym roku wprowadziliśmy do budżetu kwotę 640
tys. zł. Po to ja wstawiliśmy żeby uruchomić szybciej procedurę. Porozumienie zostało
podpisane z Marszałkiem a gminą dopiero w lipcu i wtedy dopiero można było podpisać
umowę z wykonawcą.

Ad.30
Informacja o postępie prac przy rekultywacji terenów na starym wysypisku śmieci w
Karczach.
Radny S.Sawicki ile wyjechało od l stycznia 2012 r. śmieci z wysypiska w Karczach? bo
Burmistrz mówił, ze tak zawansowanych prac przy rekultywacji wysypiska to on jeszcze nie
widział, a ja dalej ich nie widzę.
Burmistrz S.Małachwiej wyjaśnił, ze taka informacja będzie znana. Punkt wprowadzony
dotyczy rekultywacji wysypiska gdzie techniczny odbiór ma być 1 kwietnia 2014 r. a
biologiczny w kolejnym roku. Z informacji, które posiadam nie mam zagrożenia w
zachowaniu tych terminów.
Radny S.Sawicki wspominało działkę 25/5 która byłą już zrekultywowana a Pan Burmistrz
dopuścił do zniszczenia tej rekultywacji.

Ad.31
Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Miejskiej za okres od 23 stycznia 2013 r. do 20
czerwca 2013r.
Dyskusji nie było.



Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
Burmistrz S.Małachwiej odpowiedział:
- na zapytanie Radnego Sawickiego odnośnie ilości selektywnych odpadów przestawimy na
kolejnej sesji. Odnośnie kosztów jakie gmina ponosi w organizowaniu i utrzymaniu PSZOKu
to zadanie bierze na siebie firma która wygrała przetarg. Czyli gmina dodatkowego kosztu nie
ponosi bo to jest wszystko w ramach tej opłaty którą mieszkańcy wnoszą. Ile deklaracji to
zostanie tez przedstawione na kolejnej sesji.
- Odnośnie ul.Konopnickiej i deklaracji wykonania inwestycji wyjaśnił, że na Komisji
Finansów była dyskusja w tej sprawie. Powiat w jasny sposób, przyjmując jutro na sesji
uchwałę dotycząca zmiany budżetu i zdjęcia środków które wcześniej zostały przyjęte do
budżetu pokazuje intencję, dlaczego Burmistrz nie podpisał umowy. Bo te wszystkie
wcześniejsze realizacje zadań z powiatem to faktycznie każdy wnosił po 50 % środków
oprócz tych które jesteśmy w stanie zdobyć. Tutaj chodzi o stronę powiatu i ten ciężar leży po
stronie powiatu. Zasada jest prosta, ten który się stara o środki zewnętrzne musi dołożyć
wszelkich starań aby druga strona chciała dołożyć do wspólnego zadania. Podobno gmina jak
stara się o środki unijne to robi wszystko żeby spełnić warunki do uzyskania. W tym
wypadku zabrakło, takiego podejścia tradycyjnego które było d tej pory czyli udziału
równego dla obu samorządów. Stąd tez ta umowa nie została podpisana. I na potwierdzenie
tego środki zostaną zdjęte. I ruch powiatu pewnie będzie taki ze po podpisaniu z nami umowy
te środki zostaną wprowadzone. Natomiast ja chce powiedzieć że takie zapisy wprowadzimy
w tej umowie żeby wykluczały takie ewentualności. Ten nasz udział powinien być
pomniejszony o nasz udział, które powiat dostanie na utrzymanie dróg. Bo kto tam chodzi i to
niszczy? Zarządcą jest powiat i to do niego należy egzekwowanie jak ta droga jest
eksploatowana i kto ją niszczy. To przewoźnik niszczy tą drogę, która nie jest dostosowana
do takiego ciężaru. W opinii publicznej krążyło pismo, kto jest winny nie wykonania tej
inwestycji. Czas przerwać takie podejście i zrozumienie, jeżeli powiat nie jest w stanie z nami
się dogadać, to jego obowiązkiem jest zrealizowanie tej inwestycji, rozłożenie na dwa lata
realizację inwestycji. Ale to mieszkańcy powinni obierać kierunek odpowiedni, co do
realizacji tej inwestycji. Nie mogę powiedzieć czy umowa zostanie podpisana bo chcemy
wnieść poprawki do tej umowy. Jeśli zostanie to zaakceptowane to taka umowa zostanie
popisana. Ale piłeczka leży po stronie powiatu.
-Odnośnie zadłużenia KS Sokół, składałem do organów ścigania składałem pismo czy tam nie
złamano przepisów prawa. Tu jest cały problem, że formalne kwestie nie zostały dopatrzono,
a środki poszły na sport. Konsekwencje takie że możemy sadzić się o te środki to wiemy że
poniesiemy na starcie wkład dodatkowy a pewnie nić nie odzyskamy.
- na zapytanie radnej lBieniusiewicz odnośnie środków gdzie zostaną rozdysponowane w
przypadku nie podpisania umowy z powiatem, wyjaśnił, że nadal istnieje szansa podpisania
takiej umowy. Jeśli nie dojdzie to się zastanowimy gdzie przeznaczyć te środki.
- na zapytanie radnego Saciłowskiego odnośnie opłat i ściągania, to tak to ustawodawca to
uregulował. Ten sam problem jest w całym kraju. To jest początek funkcjonowania tej
ustawy, na pewno wnioski i uwagi będą wnoszone przez samorządy, spółdzielnie i
zobaczymy jak to dalej będzie. Tak samo w przypadku segregacji to kolejne miesiące
potwierdza w którym momencie powinniśmy przystąpić do zmiany tej uchwały.
Radny J.Saciłowski zapytał jeżeli ZGKiM pobiera opłaty za śmieci i odprowadza do gminy,
ale tylko od osób które wpłaciły. Chodzi o traktowanie wszystkich podmiotów jednakowo.
Czy ZGKiM ściąga również od osób które zalęgają z czynszami czy jest inaczej.
Skarbnik J.Kucharewicz odpowiedziała, że tak ZGKiM płaci nie w tym wymiarze która
deklarował, nawet nie daje wykazu za jakie nieruchomości są płacone. Ale będzie
prowadzona egzekucja wobec ZGKiM. Jeżeli zadeklarowała że ma zapłacić tysiąc złoty



miesięcznie to tyle musza zapłacić bez ze względu na to czy mieszkańcy w czynszu wpłacili
czy nie. Obowiązek ciąży na zarządcy.
Z-ca Dyrektor P.Rygasiewicz na zapytanie radnego Sawickiego odnośnie ulgi dla dzieci tylko
w pierwszej godzinie, to w uchwale Rady Miejskiej w sprawie cen biletów na krytą pływalnie
wyraźnie jest zapis że ustala się odpłatność w wysokości 3 zł wychowankom przedszkoli,
szkół podstawowych, gimnazjalnych i ponadgimnazjalnych w czasie ferii zimowych i
przerwy wakacyjnej cena ta dotyczy pierwszych 60 minut następne minuty naliczane są
według cennika.
Z-ca Burmistrza K.Szczebiot odnośnie wyprawki szkolnej odpowiedział, że w zeszłym roku
było 186 uczniów w tym uczniowie szkół średnich., W tym roku będzie to podobny poziom.
W zeszłym roku wydatkowana 42 tys. zł. w ramach tych uczniów jest 5 % uczniów których
nie koniecznie musi obejmować uczniowie których nie obejmuje kryterium socjalne, są to
uczniowie których objęły zdarzenia losowe, pożar, sieroctwo itp. Wyprawka w tym roku jest
od kwoty 225 zł. do maksymalnej 770 zł. w sytuacji gdy ubiega się o wyprawkę osoba
niepełnosprawna.
Radna J.Bieniusiewicz dodała, że krótki termin jest do złożenia wniosku, i żeby
wnioskodawcy mogli korzystać z tego żeby rodzice mogli przedstawić oświadczenia a nie
rachunki.
Skarbnik J.Kucharewicz wyjaśniła, ze są przepisy o wydatkowaniu środków publicznych.
Możemy stosować oświadczenie w przypadku zakupienia podręczników od innej osoby. Jeśli
kupuje w sklepie to nie można stosować takiego oświadczenia.
Z-ca Burmistrza K.Szczebiot na zapytanie radnego Sawickiego odnośnie kar przy programie
"Wykluczenia cyfrowego" to obecnie nie ma naliczonych żadnych kar. Ale pojawia się
niebezpieczeństwo korekty finansowej a związane jest to z przetargiem na koordynatora
projektu gdzie zarzuca się że przyjęto zbyt rygorystyczne zasady w części doświadczenia
koordynatora.
Z-ca Burmistrza P.Bujwicki na zapytanie radnego Kułakowskiego odnośnie ustawienia lam
na osiedlu muzyków i Dywizjonu 303. Oświetlenie na ul.Dywizjonu 303 będzie wykonywane
w ramach modernizacji na ul.Reymonta. Natomiast na osiedlu muzyków w tym roku nie
zostaną ustawione lampy. Odnośnie nabywania do zasobów w trybie cywilno prawnym w lata
2007-2013 nieruchomości do zasobu gminnego. Wydaliśmy na ten celI 163354 zł.
Radny P.Kułakowski zapytał czy ta kwota to są wydatki związane z uchwał z 2006 r.
Z-ca Burmistrza P.Bujwicki wyjaśnił, że są to nieruchomości związane z planem
zagospodarowania przestrzennego.
Radny P.Kułakowskijak Pan burmistrz przewiduje kontynuacje tego planu.
Z-ca Burmistrza P.Bujwicki każdy plan zagospodarowania przewiduje skutki wprowadzenia
planu. Plan zagospodarowania przestrzennego obejmuje swoim zasięgiem rozwój
wybudowanie infrastruktur technicznej danego terenu. I to wszystko jest zapisane w jednej
pozycji. W tym momencie mamy nieruchomości do wykupienia na ok. 1 mln. zł. na cele
planu zagospodarowania przestrzennego czyli głowienie sieci dróg.
- na zapytanie radnego Januszkiewicza odnośnie wodociągu we wsi Geniusze, wyjaśnił, iż
dwukrotnie był składany wniosek o pozwolenie na budowę i za każdym razem dochodziło do
takiej sytuacji że właściciel gruntu przez który ma przechodzić wodociąg zbywał tą
nieruchomość. A nowy właściciel nie wyrażał zgodę. Wodociąg był dwukrotnie
przeprojektowywany. Ostatnia próba złożenia wniosku o pozwolenie na budowę skończyła
się tym, ze właściciel przez która przechodzi wodociąg podzielił tą nieruchomość i trzeba
było wycofać pozwolenie na budowę. Jest złożony kolejny wniosek o pozwolenie na budowę.
Są pieniądze jest nasza gotowość ale strony formalne są trudne do przejścia.
- na zapytanie radnego Rybińskiego odnośnie ulicy Sikorskiego wyjaśnił, że studzienka
kanalizacji sanitarnej należąca do wodociągów była uszkodzona, było to zgłaszane. Zostało to



naprawione przed sama inwestycja i zostało źle naprawione, grunt opadł, asfalt się nie
trzymał. Nakazaliśmy dla MPWiK naprawienie tego i będziemy egzekwować naprawienie
tego.
Burmistrz S.Małachwiej na zapytanie radnej Wysockiej odnośnie uwag o odbiór odpadów,
wyjaśnił, ze dosyć płynnie weszliśmy w ten system. Był przyjęty regulamin utrzymania
czystości na terenie gminy i tam jest wyraźnie jest zapisane czego nie powinniśmy wrzucać
do odpadów zmieszanych i firma to egzekwuje. Czas pokaże co trzeba zmienić żeby jeszcze
usprawnić tą ustawę. W programie jest tez zapisane, że odpady biodegradowalne leżą w gestii
mieszkańca chyba, że nie posiada kompostownia to wtedy zostanie odebrane. Będziemy
słuchać wszystkich uwag tak aby zaproponować ewentualne zmiany aby to usprawnić.
Radny P.Kułakowski zwrócił uwagę że za każdym razem Pan Burmistrz inna odpowiedź
udziela, Firma nie powołuje się na regulamin. NA Komisji Infrastruktury zwracałem uwagę
Panu Sawickiego że są zapisy regulaminu które trzeba poprawić. Usłyszałem odpowiedź że
nic nie trzeba zmieniać bo ustawa wejdzie i ureguluje wszystko. Teraz okazuje się że
regulamin jest najważniejszy. Z drugiej strony Pan Burmistrz powiedział, ze nie można oddać
wszystkich śmieci w tej cenie. Po to ustaliliśmy ta cenę żeby oddawać wszystkie śmieci tak
aby ludzie po lasach nie wyrzucali. Po tej wypowiedzi będzie znowu dużo śmieci w lesie. Co
do segregowania i nie segregowania. Osoby które zadeklarowały segregowania płacą więcej.
My jako radni próbujemy coś uregulować żeby lepiej to funkcjonowało, to okazuje się że
odpowiedź jest za każdym razem inna.
Burmistrz S.Małachwiej wyjaśnił, że jak weźmiemy całość to tak jak w każdym działaniu są
jeszcze jakieś niedociągnięcia. Najistotniejsze ze śmieci są odbierane. Są pewne uwagi które
trzeba przeanalizować. W porównaniu z innymi samorządami to nie mamy dużych
problemów.
Radny S.Sawicki zwrócił uwagę na zapis uchwały Rady w sprawie regulaminu utrzymania
czystości § 9 pkt. 1 zapis o częstotliwości odbierania odpadów. MPO ma obowiązek odebrać
odemnie i nie ma żadnych innych uwarunkowań. Odnośnie kolorów worków w programie są
opisane kolory. A w dzisiejszej ulotce czytamy worek na odpady biodegradowalne 5 zł. za
sztukę, a worek na odpady zmieszane 10 zł. za sztukę. W § 5 ust. 5 jest odpady gabarytowe
będą odbierane dwa razy w roku. Co do leków, należy podać taką informację że należy je
przekazywać do aptek. Apteki mają obowiązek przyjąć wszystkie leki przeterminowane
zgodnie z ustawą. Zgodnie z umową z MPO jest zapis że firma utworzy punkt PSZOK do 31
lipca. Zapytał jak jest rozliczony PSZOK, jeżeli mieli utworzyć do lipca a za lipiec
zapłaciliśmy. Odnośnie informacji o ilości odpadów nieselektywnych to jest 390,28 ton.
Prezes Szwaczko potwierdził że tona kosztuje 172 zł. za tonę. Mnożąc to jest to 67 100 zł. dla
wysypiska w Studziankach. My zapłaciliśmy 83160 zł. co po zminusowaniu zysk dla firmy 16
tys. zł. Więc gdzie są jeszcze odpady selektywne? Temu pytam o wpływy do budżetu bo
niewiadomo czy nie dopłaciliśmy do tego. Dojdzie do tego że my z budżetu gminy
dopłacamy.
Burmistrz S.Małachwiej wyjaśnił, że na te pytania odpowiemy na sesji. Obawa jest i
zakładaliśmy że 20 % nie będzie wpłacało tej opłaty. I windykacja tej należności należy do
gminy. Stąd taka obawa istnieje, ze w tym systemie że jest tani w naszej gminie. Zobaczymy
jak spółka sobie poradzi na przyszłość, bo tych pieniędzy na koszty funkcjonowania mało
zostaje. Ale te informację zbierzemy i na kolejnej sesji podamy.
Ad.33
Wnioski, pytania, oświadczenia, komunikaty i apele radnych.
W związku z wyczerpaniem porządku, obrady Sesji w dniu dzisiejszym zostały zakończone.
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